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سیاست

مجمــع جهانی باکو، نشســت بیــن کشــورهای مختلف 
جهان اســت کــه در ژوئن هر ســال برگزار می  شــود و این 
نهمین دوره نشست است. در این نشست رئیس جمهور 
آذربایجــان، الهام علی اف ســخنرانی کــرد و به تحولات 
غذایــی  امنیــت  و  امنیــت  مســأله  و  جهــان  و  منطقــه 
پرداخــت. از نــکات بســیار مهم در این نشســت، حضور 
افراد و شخصیت های سیاسی و امنیتی از سایر کشور های 
جهان است. همچنین سازمان های مردم نهاد، فعال در 
کشور ها به این نشست دعوت می  شوند. »جنگ اوکراین، 
مقاومت، پناهندگان و بازســازی«، »بازنگری در ساختار 
امنیت جهانی و چشــم انداز صلح«، »تهدید های فعلی 
بــرای امنیــت انــرژی«، »مدیریــت بهداشــت جهانی«، 
»قفقــاز جنوبی، صلح، همکاری و یکپارچگی«، »حقوق 
بشــر، دموکراســی و چالش های جدید در قرن بیســت و 
یکم«، »فقر، گرسنگی و تغییر در بخش غذا و کشاورزی« 
در مدت سه روز مورد بحث و بررسی قرار خواهد گرفت.

رئیس جمهــور آذربایجــان  در افتتاحیــه این مجمع 
گفت: در صورت عدم گشایش کریدور زنگه زور، گفت وگو 
از صلــح ســخت خواهد شــد. گشــایش کریــدور زنگه زور 
عنصــر اصلــی و اساســی صلــح در منطقه اســت. مردم 
آذربایجــان از کریدور زنگــه زور که ما را با نخجوان مرتبط 
می کنــد، نمی توانند اســتفاده کنند و ما بــا این وضعیت 
کنــار نخواهیم آمد. وی با اشــاره به لــزوم برقراری صلح 
در منطقــه افزود: نــگاه ما به قفقاز همــکاری، همگرایی 
و صلــح در منطقــه اســت و تاکنــون پیشــنهاداتی بــرای 
برداشــتن گام های اولیه در این خصــوص ارائه داده ایم. 
مــا این موضــوع را با همکاران گرجســتانی خود در میان 
گذاشــته ایم و دولــت گرجســتان نیز از ایده ســازماندهی 
نشســت سه جانبه در گرجســتان در سطح وزرای خارجه 
آذربایجان، ارمنســتان و گرجســتان و آغــاز این گفت وگو 
حمایت می کند. به نظر می  رسد بسیاری از کشورها برای 
جلب حمایت های کشــورهای مختلف در راستای طرح 
و ایده هــای خــود به مجمع جهانــی باکو امید بســته اند. 
دولــت آذربایجان هــم برای جلب حمایت های بیشــتر 
در راســتای ادامه تحولات قره باغ به حمایت کشــورهای 
مختلف امید دارد. همچنین حکمت حاجی اف معاون 
رئیس جمهــور آذربایجــان در حاشــیه نشســت مجمــع 
جهانی باکو درخصوص جنگ روسیه و اوکراین و بحران 
انــرژی کــه دنیا با آن دســت بــه گریبان اســت، گفت: به 
عنوان جمهوری  آذربایجان آمــاده جایگزینی و رفع این 

بحران جهانی انرژی هستیم.

از ســوی دیگــر یکــی از نــکات مهــم در ایــن مجمع، 
حضــور رژیــم صهیونیســتی و عربســتان بود. عربســتان 
بعــد از معاهده آبراهام که منجر به عادی ســازی روابط 
کشــورهای حــوزه خلیــج فــارس  بــا رژیم صهیونیســتی 
شــد )بحریــن و امــارات(، ســطحی از روابــط را بــا رژیــم 
صهیونیستی برقرار کرد. سفر مخفیانه بنیامین نتانیاهو 
بــه ریــاض بــه نقــل از رســانه های صهیونیســتی، اجــازه 
استفاده از آسمان عربستان به هواپیماهای صهیونیستی 
و اخیــراً گفت وگو بر ســر دو جزیره مهم اســت که کشــور 
مصــر به عربســتان فروخته؛ بخشــی از رونــد این دولت 
واگــذاری دو جزیــره صنافیــر و تیــران بــه ســعودی در 
جریان ســفر ملک سلمان پادشــاه عربستان به مصر در 
کنــار میلیاردها دلار کمک ســعودی ها بــه قاهره صورت 
گرفــت. دولت نفتالــی بنت با ترتیبــات امنیتی جدیدی 
موافقــت کــرده که به مصر امــکان می دهد تــا کنترل دو 
جزیره صنافیر و تیران در تنگه تیران در دریای سرخ را به 
عربستان سعودی واگذار کند. جروزالم پست روز جمعه 
۱۳ خــرداد، افــزود که ایــن ترتیب های امنیتــی جدید در 
سفر جو بایدن، رئیس جمهور امریکا به منطقه در پایان 
ماه میلادی ژوئن اعلام خواهد شد. سایت اکسیوس ماه 
گذشــته برای نخســتین بــار در این زمینه گــزارش داد که 
دولت بایدن برای دستیابی اسرائیل، عربستان و مصر به 
توافــق در زمینه دو جزیره تلاش کرده اســت. در مجمع 
جهانی شــخصیت های معروف صهیونیســتی همچون 
ایهود باراک یکی از نخست وزیر های اسبق صهیونیستی 
دوران  در  صهیونیســتی  وزیرخارجــه  لیونــی  تســیپی  و 
نخســت وزیری ایهود اولمرت، حضور داشــتند. از ســوی 
دیگــر، ترکــی الفیصــل رئیس اســبق دســتگاه اطلاعاتی 
ســعودی نیز در این نشســت حضور داشته است. وی در 
طی ســال های ۱997 تــا 2000  رئیس دســتگاه اطلاعاتی 
عربســتان و پــس از آن ســفیر دولت ســعودی در امریکا 

بوده است.
وزیر خارجه اسبق رژیم صهیونیستی »لیونی« اعلام 
کرد: مشــتاقانه منتظر ســفر »جو بایــدن« رئیس جمهور 
امریــکا به منطقــه و تل آویو در ماه آینده هســتیم. لیونی 
و ترکی الفیصــل روابــط دوســتانه ای دارند. پیــش از این 
نیــز این دو در شــهر مونیــخ آلمــان در اوایل ســال 20۱4 
بــا یکدیگر ملاقــات کردند. این نخســتین بار نیســت که 
ترکی الفیصــل بــا مســئولان رژیــم صهیونیســتی دیــدار 
و گفت وگــو می کنــد. وی قبــلًا نیز بــا »عامــوس یادلین« 
رئیس پیشین دســتگاه اطلاعات نظامی اسرائیل، ژنرال 

»یعقوب عمیدور« مشاور سابق امنیت داخلی و »دوری 
گولــد« معــاون ســابق  وزیرخارجــه رژیم صهیونیســتی 
دیدار و گفت وگو کرده بــود. لاپید خبر داد گفت وگوهایی 
درخصــوص نحــوه عادی ســازی روابــط دیپلماتیــک با 

عربستان صورت گرفته است.
بــا توجه بــه وضعیت درونــی رژیم صهیونیســتی و 
فروپاشــی دولــت،  ایــن رژیم بــه دنبال دســتاوردهای 
بیرونــی برای ادامه حیات خود اســت. یکی از مســائل 
اساســی که ایــن رژیم با توجــه به لابی گســترده اش در 
جهان به دنبال آن اســت، ایجاد ائتلاف های منطقه ای 
و فرامنطقــه ای علیــه ایــران اســت. در همیــن راســتا 
فیصــل بن فرحان، وزیر امورخارجه عربســتان پیش تر 
مدعی شــده بود که عادی سازی روابط ریاض و تل آویو 

برای طرفین منافع بسیاری دربر دارد و کل منطقه نیز 
از مزایــای فوق العاده این روند بهره خواهند برد. یائیر 
لاپید وزیر خارجه رژیم صهیونیستی چندی قبل اعلام 
کــرد که برقــراری روابط دیپلماتیک کامل با عربســتان 
ســعودی، یــک »فرایند کُنــد و طولانی مــدت« خواهد 
بود. به نظر می  رســد که مجمع جهانی باکو که نهمین 
دوره آن برگــزار شــده اســت، از سلســله نشســت های 
بین المللی محسوب می شود که کشورها سالانه برگزار 
می  کننــد. نشســت امنیتی مونیخ، نشســت دوحــه و... 
در همیــن راســتا اســت. این نشســت هــم از مجموعه 
نشســت های ســالیانه ای اســت که با محوریــت امنیت 
برگــزار می  شــود کــه می  توانــد دســتاورد های مختلفی 

برای کشورها در بر داشته باشد.

»ایران« از نشست امنیتی »مجمع جهانی باکو« گزارش می  دهد

عادی سازی غیر عادی

عر بستان بعد از معاهده آبراهام که منجر به عادی سازی روابط 
کشورهای حوزه خلیج فارس  با رژیم صهیونیستی شد)بحرین 

و امارات(، سطحی از روابط با رژیم صهیونیستی  برقرار کرد. 
سفر مخفیانه بنیامین نتانیاهو به ریاض به نقل از رسانه های 

صهیونیستی، اجازه استفاده از آسمان عربستان به هواپیماهای 
صهیونیستی و اخیراً گفت وگو بر سر دو جزیر مهم است که کشور 

مصر به عربستان فروخته؛ بخشی از روند این دولت  واگذاری 
دو جزیره صنافیر و تیران به سعودی در جریان سفر ملک سلمان 

پادشاه عربستان به مصر در کنار میلیاردها دلار کمک سعودی ها به 
قاهره صورت گرفت
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رئیس کمیســیون اقتصــادی مجلس شــورای 
اسلامی با تأکید بر لزوم بازنگری در استیضاح 
وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت گفــت: بــه 
فرصــت  کــه  می دهــم  پیشــنهاد  نماینــدگان 
یکســاله به دولت بدهند و بعــد از آن در مورد 

عملکرد وزرا تصمیم بگیرند.
محمدرضــا پورابراهیمــی در مورد اســتیضاح 
وزیــر صنعت، معدن و تجارت گفت: مجلس 
شــورای اســلامی عملکــرد دولــت ســیزدهم 
را بــا حساســیت خاصــی دنبــال می کنــد زیــرا 
نماینــدگان مجلس بــه دلیل اعتمــادی که به 
دولت آیت الله رئیسی داشتند به کابینه ایشان 
رأی اعتماد بالایی دادند، انتظار داریم با توجه 
به رویکرد حمایتی مجلس و دولت ســیزدهم 
به وظایف خود در راستای حل مشکلات مردم 

عمل کنند. 
نماینــده مــردم کرمــان در مجلــس شــورای 
اســلامی افزود: اگر اتفاق فوق العاده و خاصی 
پیش بیاید حق مجلس اســت که حتی بعد از 
گذشت یک ماه از رأی اعتماد وزیر مورد نظر را 

استیضاح کند. 
پورابراهیمــی بــا بیــان اینکــه معتقــدم بایــد 
حداقــل بــه دولــت یکســال اجــازه دهیــم تــا 
عملکرد خود را ارائه کند، اظهار داشت: حدود 
9 ماه از روی کار آمدن وزرا می گذرد باید بعد از 

یکسال عملکرد آنها را ارزیابی کنیم. 
حســاس  شــرایط  بــه  بایــد  کــرد:  تأکیــد  وی 
وزارتخانه هــا بــا توجــه بــه شــرایط اقتصــادی 
توجــه کنیــم و فرصت بیشــتری بــرای اجرای 

برنامه هایشان بدهیم. 
ë استیضاح وزیر صمت به صلاح کشور نیست

همچنین نماینده مردم شــهرکرد در مجلس 
شورای اسلامی در مورد روند بررسی استیضاح 
وزیــر صمــت گفــت: حرکــت نماینــدگان در 
راستای استیضاح وزیر، شتابزدگی در تصمیم 
و بی ثبــات کردن مدیریت ها اســت و به صلاح 

کشور نیست.
احمد راستینه در مورد روند بررسی استیضاح 
قانونــی  حــق  نظــارت  گفــت:  صمــت  وزیــر 
نماینــدگان اســت و آنهــا می تواننــد در قالــب 
ســؤال، تذکر و اســتیضاح نســبت بــه عملکرد 

وزیران ورود کنند.
نماینده مردم شهرکرد بیان داشت: ما نسبت 
به برخی اتفاقات در حوزه کنترل بازار، صنعت 
خــودرو و لــوازم خانگــی ناراضــی هســتیم اما 
معتقدیم مشــکل این حوزه ساختاری است و 
به ماه هــای اخیر بر نمی گــردد.  نماینده مردم 
شــهرکرد یــادآور شــد: اســتیضاح وزیــر صمــت 
شــش مــاه پیــش کلیــد خــورده اســت و اکنــون 
ســؤالم اینجاست که چطور امکان دارد در مدت 
صدارت شــش ماهه یک وزیر به قدری اتفاقات 
بیفتد که نمایندگان به این جمع بندی برسند که 

وزیر صمت استیضاح شود.
ë امضای خود را پس گرفتم

عضو فراکســیون انقلاب اســلامی مجلس نیز 
با تأکیــد بر اینکــه باید اســتیضاح وزیر صمت 
متوقف شــود، خاطرنشان کرد: امضای خود را 

از استیضاح وزیر پس گرفته ام.
خلیــل بهروزی فــر در مــورد اســتیضاح وزیــر 
صنعت، معدن و تجارت گفت: فاطمی امین 
مقصر همه گرانی ها نیست لذا نباید پای وزیر 

به استیضاح کشیده شود.
مــردم فومــن در مجلــس شــورای  نماینــده 
اســلامی با بیــان اینکــه بنــده اســتیضاح وزیر 
صمــت را امضا کــرده بــودم، افــزود: امضای 
ایــن اســتیضاح برای هشــدار به وزیــر در مورد 
عزل و نصب ها در بدنه وزارتخانه بود تا دقت 
بیشــتری در عــزل و نصب ها داشــته باشــند تا 
نیروهــای ناکارآمــدی کــه موجــب مشــکلات 
امروز هســتند برکنار شــده و نیروهای جهادگر 

جایگزین این افراد شوند.
بهروزی فر تصریح کــرد: باید به وزیر صنعت، 
دهیــم  فرصــت  مجــدداً  تجــارت  و  معــدن 
برنامه هــای خود را محقــق کند. مجلس نباید 

هیجان زده تصمیم بگیرد.
وی با تأکید بر اینکه باید استیضاح وزیر صمت 
متوقف شــود، خاطرنشان کرد: امضای خود را 

از استیضاح وزیر پس گرفته ام.
ë  اصلاحــات امیــن  فاطمــی  دهیــم  اجــازه 

ساختاری در وزارت صمت ایجاد کند
عضــو کمیســیون فرهنگــی مجلــس شــورای 
اسلامی نیز گفت: بهتر است فرصت بیشتری 
بــه وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت بدهیــم 
تــا بتوانــد برنامه هــای خــود را بــرای اصــلاح 
کنــد،  اجرایــی  وزارتخانــه  ایــن  در  ســاختارها 
بنده این اســتیضاح را امضا نکردم.ســیدعلی 
یزدی خواه با اشــاره به انتقاداتی که نمایندگان 
در حــوزه قیمــت کالاهای اساســی و خــودرو از 
وزیر صنعت، معدن و تجارت دارند، گفت: در 
بین نمایندگان مجلس پیرامون اینکه باید این 
استیضاح انجام شود یا خیر، بحث وجود دارد. 

ë  باید به وزیــر فرصت دهیم تا برنامه های خود
را اجرایی کند

فرهنگــی  کمیســیون  ســخنگوی  همچنیــن 
وزیــر  اســتیضاح  اســلامی  شــورای  مجلــس 
صنعت، معدن و تجارت را زود هنگام خواند و 
گفت: باید به وزیر فرصت دهیم تا برنامه های 

خود را اجرایی کند.
نماینــده مــردم طبــس در مجلــس شــورای 

اســلامی تأکیــد کــرد: بــا توجــه بــه گســتردگی 
مشکلات و وظایف وزارت صنعت باید به وزیر 
فرصت بیشتری دهیم و با همکاری و همراهی 
همــه جانبــه در راســتای حــل مشــکلات ایــن 

وزارتخانه گام برداریم.
ë  پــرده پشــت  سیاســی  انگیزه هــای  قطعــاً 

استیضاح وزیر صمت است
رئیــس کمیســیون قضایــی و حقوقی مجلس 
شــورای اســلامی نیز درباره استیضاح فاطمی 
امیــن وزیــر صنعت، معــدن و تجــارت گفت: 
ممکن اســت برخــی نماینــدگان تحــت تأثیر 
برخی القائات برای این اســتیضاح قرار گرفته 
باشــند. قطعاً انگیزه های سیاســی پشت پرده 

این استیضاح است.

حجت الاســلام موســی غضنفرآبادی در مورد 
استیضاح وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 

با این استیضاح کاملًا مخالف هستم.
غضنفرآبــادی گفت: در شــرایطی که کمتر از 
یک ســال از عمر دولت گذشــته اســت نباید 
پاپیــچ دولــت شــد و مانــع حرکت شــتابنده 
و حــل  اقتصــادی  بــرای اصلاحــات  دولــت 

مشکلات مردم شویم.
ë  ۱۴۰۰ ثبــت اســتیضاح فاطمی امین بــه آذر 

باز می گردد
همچنیــن عضو کمیســیون عمــران مجلس 
وزیــر  اســتیضاح  دربــاره  اســلامی  شــورای 
صمت گفت: متأســفانه ثبت این اســتیضاح 
بــه آذر ۱۴00 بــاز می گردد زمانی که ســه ماه 
بیشــتر از مســئولیت وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت نمی گذشــت. اقبال شــاکری در مورد 
اســتیضاح وزیــر صمــت گفــت: بــه نظر من 
این اســتیضاح در کمیســیون صنایع متوقف 

خواهد شد. 
نماینــده مــردم تهــران در مجلــس شــورای 
اســلامی اســتیضاح وزیــر صنعــت، معدن و 
تجــارت را زودهنگام خواند و اظهار داشــت: 
باید حداقل یکســال به وزرا فرصت دهیم تا 

برنامه های خود را اجرایی کنند.
ë  لابیگــران برای اســتیضاح فاطمــی امین را 

رسوا می کنیم
عضــو فراکســیون انقــلاب مجلــس شــورای 
اسلامی نیز با بیان اینکه اخبار بسیار بدی در 
مــورد لابیگری برای اســتیضاح وزیر صنعت 
بــه گــوش می رســد، اظهــار داشــت: اگــر بــه 
یقین برســیم قطعــاً این افــراد را در مجلس 
رســوا خواهیــم کــرد، مجلــس انقلابــی جای 
لابیگری و واســطه گری برای صاحبان قدرت 
و ثروت نیست.علی اکبر علیزاده درخصوص 
اســتیضاح وزیــر صنعــت، معــدن و تجارت 
گفــت: این وزارتخانه از ســه وزارتخانه عمده 
دولت شامل وزارت صنعت، وزارت معادن 

و وزارت بازرگانی سابق تشکیل شده است.
نماینــده مــردم دامغان در مجلس شــورای 
اســلامی عنــوان کــرد: یــک مســئول و مدیــر 
عاقــل، فرمانــده خط مقــدم خــود را در این 
شــرایط تضعیف نمی کند. معتقدم فاطمی 
امیــن در اجرای مســئولیت های خــود موفق 
بــوده اســت و اســتیضاح وی در این شــرایط 

اصلًا به صلاح نمی باشد. 
ë  وصــول اعــلام  امیــن  فاطمــی  اســتیضاح 

نمی شود
مــردم  نماینــده  حســینی،  مصطفی رضــا 
شــهربابک در مجلــس شــورای اســلامی بــا 
بیــان اینکــه اســتیضاح وزیــر صمــت اعــلام 
وصول نمی شــود،  گفت: برخی از نمایندگان 
خواســتار اســتیضاح، امضــای خــود را پــس 
گرفتنــد و بنــده هــم از جملــه نمایندگانــی 
هســتم کــه مایــل بــه اســتیضاح بــوده ولــی 
 درایــن زمــان امضــای خــود را پــس خواهم 

گرفت.
بــه گــزارش ایرنــا، روز گذشــته جلســه هیأت 
تشــکیل  اســلامی  شــورای  مجلــس  رئیســه 
شــد و در این جلســه خبــر به جریــان افتادن 
اســتیضاح فاطمی امین منتشــر شــده است.

علیرضا ســلیمی نماینده مــردم محلات در 
ایــن باره به ایرنا گفته بود که طبق آیین نامه 
داخلــی مجلــس بــا موافقــت هیأت رئیســه 
اســتیضاح وزرا به کمیســیون مربوطه ارسال 
می شــود و وزیــر و نماینــدگان 7 روز فرصــت 
دارنــد در مــورد موضوعات اســتیضاح بحث 
و گفــت و گــو کننــد. در صورتــی کــه تعــداد 
کنــد،  پیــدا  کاهــش  اســتیضاح  امضاهــای 

استیضاح از دستور کار خارج خواهد شد.

واکنش نمایندگان مجلس به طرح استیضاح فاطمی امین  ، وزیر صنعت ،معدن وتجارت

انگیزه های سیاسی پشت پرده استیضاح 
درجلســه علنی روز گذشــته مجلس شورای اسلامی،  
نماینــدگان چابهار و تهران اعلام کردند که از پاســخ 
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی به سوالات 
آنان قانع شــدند. به گزارش ایرنــا، بهرام عین اللهی 
برای پاســخ به سؤال معین الدین ســعیدی نماینده 
مردم چابهار درباره علل عدم افزایش شاخص های 
بهداشتی و پزشکی در مناطق کم برخوردار و پرسش 
فاطمه قاسم پورنماینده تهران درباره تحت پوشش 
بیمه قرار گرفتن درمــان ناباروری در مجلس حضور 

یافته بود. 
بهرام عین اللهی در جلســه علنــی دیروز مجلس 
و پــس از ارائه گزارش کمیســیون بهداشــت و درمان 
در مــورد بررســی عملکــرد دســتگاه های مســئول در 
پوشــش بیمه همگانی و حمایت از بیماران خاص و 
صعب العلاج اظهار کرد: بیمه ها باید بتوانند توانایی 
کافی پیدا کنند تا خدمات سلامت از طریق آنها ارائه 

شود.
وزیر بهداشت با بیان اینکه هزینه درمان هر بیمار 
کرونایــی تحــت درمــان در بیمارســتان ها ۳0 تــا ۴0 
میلیون تومان است، خاطرنشان کرد: عمده خدمات 
بیمه ها متناســب اســت با منابع تخصیــص یافته به 
آنها و با توجه به مشــکلات زیادی که در دو سال اخیر 
داشــتیم و همچنین حجم زیاد بیمارانی که به خاطر 
کرونا در مراکز درمانی تحت پوشــش درمانی بودند، 
امــروز بیمه هــا نزدیــک بــه ۱2 هــزار میلیــارد تومــان 
مطالبــه دارنــد. امیدواریــم بــا مســاعدت نمایندگان 

محترم بخشی از مطالبات بیمه ها پرداخت شود.
عین اللهــی خاطرنشــان کــرد: با وجــود مطالبات 
بیمه هــا از آنجا که ما به همگانی شــدن بیمه اعتقاد 
هــزار   ۴00 حــدود  آزمایشــی  صــورت  بــه  داشــتیم، 
نفــر از جمعیــت آســیب پذیر در حاشــیه شــهرها و 
مناطــق کم برخوردار را تحت پوشــش بیمه ســلامت 
قراردادیــم. با توجــه به موفقیت این طرح آموزشــی 
امســال اســامی ســه دهــک پاییــن را از وزارت رفــاه 
گرفتیــم و از تعــداد ۵ میلیون و ۳97 هــزار و ۵۱0 نفر 
و با حذف افراد فوت شــده و افراد دارای همپوشــانی 
بــا ســایر بیمه هــا ۵ میلیــون و 2۶۴ هــزار و ۴0۴ نفر را 
بــه صــورت فعــال تحت پوشــش بیمــه قــرار دادیم. 
بنابرایــن ۵ میلیــون و ۶۶۴ هــزار نفــر به افــراد تحت 

پوشش بیمه در کشور اضافه شده است.
وی تأکیــد کــرد: بر اســاس آمار موجود حــدود 9۵ 
درصد جمعیت تحت پوشــش قــرار دارد و 5 درصد 
بقیــه نیز که از نظــر مالی دارای تمکن هســتند، هنوز 
مراجعه ای برای بیمه نداشته اند که ما آمادگی داریم 
آنها را نیز تحت پوشــش بیمــه درمانی قرار دهیم. از 
افتخارات دولت و مجلس شــورای اســلامی است که 
مردم عزیزمان را تحت پوشش بیمه قرار دادیم. گام 
بعدی این اســت که بتوانیم کیفیت خدمات بیمه را 
افزایــش دهیم که ایــن موضوع نیز عمدتاً متناســب 

است با منابع و اعتبارات.
عین اللهــی گفــت: الان میــزان ســهم پرداختــی 
ســازمان بیمه سلامت در سه دهک پایین در بستری 
9۵ درصد و در ســرپایی ۸0 درصــد هزینه ها را تحت 
پوشــش قــرار می دهیــم که امیــد داریم این ســهم را 
افزایــش دهیم. در مــورد بیمه شــدگان کمیته امداد 
و بهزیســتی نیز میزان ســهم پرداختی بیمه در موارد 
بستری ۱00 درصد و در موارد سرپایی ۸۵ درصد ارتقا 

یافته است.
وی گفت: در نظر داریم درباره بیماران اوتیســم و 
معلولان تحت پوشــش بهزیســتی 70 درصد تعرفه 
بخش خصوصی را پرداخت کنیم که این موضوع به 
شــورای عالی بیمه پیشــنهاد شده اســت و در صورت 
تأییــد شــورا به صورت آزمایشــی این طــرح از یکی از 
شهرســتان های محروم آغــاز خواهد شــد. همچنین 
در بخــش تعرفــه خصوصــی خدمــات نابــاروری نیز 
پرداخــت 70 درصــد تعرفه خصوصــی این خدمات 
را بــه هیــأت دولت ارجــاع دهیم که پــس از تصویب 

هیأت وزیران موضوع به اجرا خواهد رسید.
وزیر بهداشــت بــا تقدیر از نماینــدگان مجلس به 
دلیــل تخصیــص بودجــه اختصاصی بــرای بیماران 
صعب العــلاج اظهــار کرد: بــا اجرای بســته خدمتی 
بیمــاران صعب العــلاج و پوشــش هزینــه مناســب، 
پرداخــت از جیــب مــردم در بیماری هــای پرهزینــه 

کاهش محسوسی خواهد یافت.
عین اللهــی خاطرنشــان کــرد: اساســنامه مربــوط 
بــه بیمــاران صعب العــلاج تدوین شــده و گروه های 
تحــت پوشــش در ســه گروه بــا 29 بیماری مشــخص 
شــده اســت؛ بســته خدمتی مربوطه نیز آماده شــده 
و دســتور کار هیــأت وزیــران قــرار دارد  که ان شــاءالله 
با تصویــب صندوق بیمــاران صعب العــلاج یکی از 
افتخــارات مجلــس و دولت، حــل معضــل بیماران 
صعب العــلاج خواهــد بود.وزیر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی پس از اســتماع اظهــارات موافقان 
و مخالفــان گــزارش کمیســیون بهداشــت و درمــان 
در مــورد بررســی عملکــرد دســتگاه های مســئول در 
پوشــش بیمه همگانــی و حمایت از بیمــاران خاص 
معیــار  بزرگ تریــن  کــرد:  تأکیــد  صعب العــلاج  و 
ســنجش میزان عملکرد کادر سلامت کشور موضوع 
را به عینــه  کــه درخشــش کادر ســلامت  بــود   کرونــا 

دیدیم.
وی بــا بیــان اینکــه بزرگ تریــن مؤلفــه قــدرت در 
کشورهای دنیا مردم هســتند، خاطرنشان کرد: امروز 
مشــاهده می کنیــم کشــورهای پیشــرفته دنیــا نظیــر 
امریکا با داشــتن همه امکانات و منابع مالی در کرونا 
از کشــور ما عقب افتادند و امروز که میزان مرگ و میر 
کرونایی در ایران تک رقمی شده است امریکا بیش از 

۴00 نفر مرگ و میر کرونایی روزانه دارد.
عین اللهــی در ادامــه تأکید کرد: با تشــکیل وزارت 

بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی، جهش کمی و 
کیفی در کشــور ایجاد شــد و امروز جمهوری اســلامی 
ایران بزرگ ترین قدرت سلامت منطقه است که این 
از افتخــارات نظام اســت، بــا وجود آنکه ۴۳ ســال در 
تحریم و فشــار قرار داشتیم دانشگاه های ما توانستند 
نیروهــای قابلــی تربیــت کننــد؛ اوایــل انقــلاب برای 
کوچک ترین کار نیازمند اعزام بیمار به خارج از کشور 
یا اســتفاده از پزشــکان بی کیفیت خارجی بودیم ولی 
امــروزه نــه تنها مشــکلات درمانــی خــود را در داخل 
برطرف کردیم بلکه شاهد مراجعات متعدد درمانی 
به جمهوری اســلامی ایران هســتیم، بنابراین وظیفه 

ما حفظ کیفیت موجود است.
وزیر بهداشت با اشاره به دغدغه برخی از اعضای 
کمیســیون بهداشــت و درمان مجلــس در خصوص 
ظرفیت هــای موجــود دانشــجویان پزشــکی، گفــت: 
دلســوزی ایــن اعضا به دلیــل حفظ کیفیت پزشــکی 
کشــور اســت و من فکر می کنم مرجــع تصمیم گیری 
بــرای ظرفیــت و مباحــث مختلــف حــوزه پزشــکی 
کمیســیون بهداشــت و درمــان مجلــس اســت؛ باید 

تلاش کنیم تا کیفیت پزشکی موجود را حفظ کنیم.

بــه گــزارش ایســنا، وزیــر بهداشــت بــا اشــاره بــه 
وضعیت حقوقی کادر درمان گفت: وزارت بهداشت 
را بــا ۵0 هــزار میلیــارد تومــان بدهــی و همچنیــن 
70 میلیــون یــورو تعهد تحویــل گرفتیم، چــرا که در 
ســال های 99 و ۱۴00 بودجه ای برای کرونا تخصیص 
تخصیصــی  دلار  میلیــارد  یــک  از  و  بــود  نیافتــه 
مقــام معظــم رهبــری فقــط ۱00میلیــون دلار برای 
دولــت ســیزدهم باقــی مانــده بــود و مــا بــا کوهی از 
تحویــل  را  دولــت  بدهی هــا  و  معوقــات  مشــکلات 
 گرفتیــم، امــا بــا لطــف خــدا و حمایت مــردم، کرونا

 مدیریت شد.
عین اللهــی در ادامه به ارائه گزارش درباره میزان 
رســیدگی بــه مناطــق محــروم در دولــت ســیزدهم 
پرداخت و گفت: در ســفرهای استانی رئیس جمهور 
تا امروز ۱2 هزار میلیارد تومان اعتبار به مراکز درمانی 
اختصاص یافته اســت؛ در این مدت ۴۵ بیمارستان، 
۵۵ مرکــز درمانــی و ۴2۳ مرکــز بهداشــتی تجهیــز 
شــده اند و امیدواریــم بــا تخصیــص بموقــع بودجــه 
ســال جاری بتوانیــم 2007 پــروژه بهداشــتی و 2۵۳ 

بیمارستان در حال ساخت را تکمیل کنیم.

نمایندگان از پاسخ وزیر بهداشت قانع شدند

عین اللهی: 95درصد مردم تحت پوشش بیمه درمانی قرار گرفتند

محمدباقر قالیباف در توئیتی نوشت: بر اساس قانون از ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده، یک درصد متعلق 
به حوزه درمان است. وزارت اقتصاد باید بر اساس وظیفه قانونی خود پانزدهم هر ماه که پول به خزانه واریز 

می شود، عین آن را به وزارت بهداشت پرداخت کند. 
وی همچنین در توئیت دیگر نوشت: در نامه ای به وزارت اقتصاد و خزانه اعلام کردیم که عدم واگذاری یک 

درصد از مالیات بر ارزش افزوده برای حوزه درمان خلاف قانون است.  
رئیس مجلس تصریح کرد: حل مشــکلات مالی حوزه درمان و تأمین دارو بخصوص بیماری های صعب 

العلاج اولویت کشور است.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

 عدم واگذاری یک درصد مالیات بر ارزش افزوده به وزارت بهداشت
خلاف قانون است


